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Det, der er foregået i Danske Bank omkring hvidvask, er i klar strid med pensionskas-
sens principper og værdier, og vi tager skarpt afstand fra Danske Banks involvering i 
hvidvask. 

Derfor har vi sat Danske Bank på pensionskassens observationsliste.

Pensionskassen er aktionær og kunde i Danske Bank, og vi følger udviklingen i banken 
tæt gennem løbende og direkte dialog med ledelsen i banken. Herudover er vi også 
i dialog med ledelsen via eksterne konsulenter, som repræsenterer pensionskassen 
og en række andre aktionærer i banken. Dialogen handler bl.a. om kulturen i banken, 
bestyrelsens rolle i hvidvasksagen, og hvilke ændringer der er sket og skal ske i forhold 
til processer og kultur i banken. 

Pensionskassen støtter op om, at der snarest etableres en ny ledelse i banken, så der 
med fuld kraft kan gennemføres de nødvendige tiltag for at genoprette tilliden til Dan-
ske Bank. 

Læs mere på joep.dk, hvor du også kan læse om JØP's holdning til udbytteskattesagen.

Investering

Sæt kryds 
i kalenderen 

24. april 
kl. 16.30

JØP afholder ordinær 
generalforsamling onsdag den 
24. april 2019 kl. 16.30 på Scandic 
Copenhagen, Vester Søgade 6, 
1601 København V. 

Læs mere på joep.dk

Har du forslag til 
generalforsamlingen?
Så kan du allerede nu sende dem til 
JØP. Sidste frist er den 13. marts 2019.

JØPDIP
Som du sikkert ved, forventer JØP's be-
styrelse på næste års generalforsamling 
at stille forslag om fusion mellem JØP og 
DIP. Og det er noget, som kræver masser af 
forberedelse. Derfor har de to bestyrelser  
nedsat et forhandlingsudvalg bestående af 
to bestyrelsesmedlemmer fra hver pensi-
onskasse.

Udvalgets opgave er at diskutere og be-
handle de mange grundlæggende tek-
niske elementer bag fusionen, inden de 
præsenteres for de samlede bestyrelser. 
Blandt andet skal der udarbejdes en ny fæl-
les vedtægt og et fælles regulativ, som de 
kommende medlemmer skal optages på. 

Status på fusionen 

Ligesom mange af vores 
medlemmer er vi dybt 
forargede over Danske 
Banks handlinger, og vi kan 
godt forstå, hvis mange 
danskere, heriblandt vores 
medlemmer, har mistet til-
liden til banken, "
udtaler adm. direktør  
Søren Kolbye Sørensen.

Danske Bank på 
observationsliste

Fakta om fusionen
Siden 2015 har DIP og JØP haft 
fælles administration. For at 
styrke pensionskasserne øn-
sker bestyrelserne at fusionere 
de to pensionskasser, hvilket 
vil skabe én samlet pensions-
kasse for 100.000 akademi-
kere med en pensionsformue 
på over 120 mia. kr. Forslaget 
skal behandles på generalfor-
samlingerne i 2019.

Bestyrelserne 
har travlt



Udkantsdanmark, udsigtsdanmark eller vandkantsdanmark? 
Den sproglige opfindsomhed var stor, da regeringen annonce-
rede sin plan for at rykke tusindvis af statslige arbejdspladser 
væk fra hovedstadsområdet og ud i landet. Under overskriften 
”Bedre Balance” var målet at skabe vækst i hele Danmark. Sty-
relser, tilsyn og råd i København skulle rives op med rode og 
genplantes flere hundrede kilometer væk. Det var en beslut-
ning, der i særlig grad ramte mange JØP’ere. 

Hos JØP kan man allerede nu se klare tegn på, at udflytningen 
slår igennem. Antallet af medlemmer vokser fortsat støt. Hvor 
Region Hovedstaden tidligere bar væksten, så er det i dag re-
sten af landet, der har taget over. 

”Vi glæder os over, at vi fortsat bliver flere og flere i JØP. Men vi 
har også lagt mærke til, at der er sket en ændring i, hvor JØP’ere 
bliver ansat. Nye medlemmer kommer i dag fortrinsvis fra Jyl-
land, Fyn og Øerne. Det er et markant skifte i forhold til tidli-
gere”, siger medlemschef Kathrine Normann Olsen.

For JØP har det ingen betydning, hvor i landet medlemmerne 
kommer fra. Men for mange JØP’ere har det haft omkostninger. 
Mange har måttet drøfte med familien, hvorvidt de var klar til 
at rykke teltpælene op og flytte til en ny landsdel. Nogle har 
taget springet, men for mange andre har det ikke været reali-
stisk at flytte med. Og for andre igen har det fremrykket deres 
ønske om at gå på pension. Den seneste tid er et stigende antal 
JØP’ere begyndt at henvende sig med ønsket om at få klarhed 
om konsekvenserne ved at fremrykke pensionen. Nogle bruger 
Min pension til selv at lave beregninger. Fælles for dem er, at 

de ikke ønsker at flytte med deres arbejdspladser. Senest ved 
Pensionsdagen i oktober oplevede Kathrine Normann Olsen, at 
det var et af de hyppigst stillede spørgsmål.

”Det er påfaldende, hvor mange der henvender sig for at under-
søge deres mulighed for at fremrykke pensionen. For de fleste 
gælder det, at de har få år tilbage på arbejdsmarkedet og ikke 
ønsker ikke at flytte fra deres hjem alene for et job”.

Det er endnu for tidligt at sige, hvor stor den fulde effekt af ud-
flytningen bliver for JØP’s medlemmer, men allerede nu er det 
tydeligt, at der sker en ændring i medlemsvæksten.

De nye medlemmer er generelt unge – og kvinder
Den klart største medlemsvækst kommer i aldersgruppen 26-
30 år. Ifølge Kathrine Normann Olsen er det en tendens, som 
går igen fra tidligere år.

”De fleste af vores nye medlemmer er generelt yngre menne-
sker, der lige er trådt ind på arbejdsmarkedet eller har været 
der et par år, men nu er skiftet til et job i det offentlige.”

Derudover er det bemærkelsesværdigt, hvor stor en andel af 
de nye medlemmer der er kvinder. 

”I JØP har vi en næsten helt lige fordeling mellem mænd og 
kvinder. Men det står til at ændre sig i de kommende år, da 
kvinderne udgør op mod 60 procent af alle nye medlemmer,” 
fortsætter hun.
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JØP vokser, og det er godt nyt for medlemmerne. Men i løbet af det sidste år er der 

sket en markant forandring. Normalt når JØP vokser, så plejer hovedstadsområdet at 

bære størstedelen af fremgangen, men i år er væksten båret af Jylland, Fyn og Øerne. 

Pension

Vokseværk i en 
udflytningstid
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Flere kvinder får i dag en kandidatgrad på landets uni-
versiteter, og den tendens afspejles efterhånden også 
blandt JØP’s medlemmer. Men ifølge Kathrine Normann 
Olsen handler det ikke om, hvem medlemmerne er, men 
hvor mange JØP’ere der er.

”For JØP har det ingen betydning, hvor i landet med-
lemmerne bor, eller hvilket køn medlemmerne har. Det 
handler ene og alene om, at vi hele tiden vokser, så vi 
fortsat kan tilbyde nogle af markedets laveste omkost-
ninger og bedste resultater.”

Dit pensionsdepot vokser i år på grund af JØP's 
særligt høje depotrente
De nye medlemmer er vigtige for JØP’s fremtidige kon-
kurrenceevne, og de bliver budt velkommen med en 
kæmpe gevinst i år.

Det sker på trods af, at markedet ellers tabte pusten i 
2018 efter en række gode år. Mange danskere med mar-
kedsrentepensioner vil derfor opleve, at deres pensioner 
stort set står stille i år. Men for JØP’ere vil det se ander-
ledes ud. Her vil medlemmerne opleve stigninger på op 
til 5,3 procent på deres pensionsdepot, hvilket er blandt 
den højeste depotrente i markedet.

JØP har de seneste år oplevet en række gode resultater, 
hvor blandt andet et stærkere fokus på alternative inve-
steringer har resulteret i gode stabile afkast. Derudover 
er JØP et af de pensionsselskaber i Danmark, som har de 
laveste årlige omkostninger, hvilket har stor betydning 
for den markante vækst, som JØP’erne vil opleve på de-
res pensionsdepoter.

Baggrunden for den flotte stigning skyldes den helt 
særlige model, som JØP benytter. Ved at kombinere det 
bedste fra en gennemsnitsordning og en markedsrente-
ordning, så sikrer JØP, at medlemmerne får et mere sta-
bilt afkast. Det får dog på ingen måde JØP til at hvile på 
laurbærrene, siger Kathrine Normann Olsen og uddyber:

”Vi har konstant fokus på at nedbringe omkostningerne, 
og her er størrelsen på pensionskassen et af de vigtigste 
parametre. Derfor skal vi hele tiden undersøge, hvordan 
vi kan vokse, så vi fortsat kan sikre vores medlemmer et 
af markedets bedste produkter.”

JØP har allerede i dag et fælles administrationsselskab, 
P+, med Danske civil- og akademiingeniørers Pensions-
kasse, DIP, hvilket har skabt betydelige gevinster for 
JØP’s medlemmer. Det er et samarbejde, som både JØP 
og DIP’s bestyrelser derfor anbefaler at cementere i en 
egentlig fusion. Ved at skabe én fælles akademikerpen-
sionskasse vil JØP’s medlemmer kunne stå endnu stær-
kere, fordi det blandt andet bliver muligt at nedbringe 
omkostningerne yderligere. Beslutningen bliver dog helt 
og holdent medlemmernes, når spørgsmålet bliver ta-
get op på generalforsamlingen i 2019.

Pension

Forsikring

Som medlem ejer du en andel af den fælles egen-
kapital. Hvor meget har dog været svært at gen-
nemskue. Derfor har vi i september omdannet den 
del af basiskapitalen, som vi kalder de Kollektive 
Særlige Bonushensættelser, til Individuelle Særlige 
Bonushensættelser.

Pengene vil fremgå af depotoversigten som Med-
lemsMidler. Fordelen er blandt andet, at du får et 
bedre overblik over, hvordan dit depot vokser.  Æn-
dringen sker  den 1. december 2018, og i januar 2019 
kan du se dine MedlemsMidler på pensionsoversig-
ten. 

Læs mere på joep.dk/tillaeg 

Hvad er 
din andel 
af basiskapitalen?
Det bliver nemmere 
at se fremover

Gælder for 
medlemmer i 

Afdeling 2

Brug for ekstra 
dækning?
Har du har brug for ekstra dækning, ud over de 
forsikringer, som følger med i din pensionspakke 
fra JØP, kan du selv tegne ekstra forsikring ved 
død og kritisk sygdom.

Læs mere på joep.dk/supplerendegruppe-
forsikring
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Seniormøder: 

Bliv klar 
til dit otium
”Hvor høj bliver min pension? Kan jeg gøre 
noget for at få mere udbetalt? Hvilke regler 
gælder for folkepensionen?” Spørgsmålene 
kan være mange, når man nærmer sig pen-
sionsalderen. Derfor afholder vi løbende se-
niormøder for at klæde kommende pensio-
nister godt på til deres otium. Næste gang 
bliver i begyndelsen af 2019.

Hold øje med joep.dk for mere information 
og de præcise datoer.

xxx

Medlemsmøde

Hjemmeside

Invisteringspolitik

joep.dk har skiftet 
udseende

JØP’s hjemmeside har fået nyt design. Du 
kan stadig finde det samme indhold på si-
den, men i en lidt anden indpakning.

’Vi vil gerne følge med i den teknologiske 
udvikling og gøre det nemt for vores med-
lemmer, og derfor har joep.dk nu fået et 
responsivt design. Det betyder, at den kan 
tilgås på både smartphones, tablets og al-
mindelige PC’er. Det gør det nemmere for 
vores medlemmer at følge med i, hvad der 
sker i JØP, både når de sidder i toget, på 
kontoret eller derhjemme’, siger kommuni-
kationschef i JØP Anne Møgelvang.

Den FN-støttede organisation Principles for Responsible 
Investments (PRI), der er verdens største netværk med 
fokus på ansvarlige investeringer, har i sin seneste rap-
port givet os topkarakteren A+ for vores politik og ret-
ningslinjer for ansvarlige investeringer. 

”Vi har arbejdet med at implementere den nye politik og 
de nye retningslinjer i halvandet år. Og selvom endesta-
tionen langt fra er nået, viser anerkendelsen fra PRI, at 
vi er på rette spor,” fortæller Kirstine Lund Christiansen, 
chef for ansvarlige investeringer i JØP.

Ud over investeringspolitik og -retningslinjer har PRI 
også vurderet JØP på en række andre parametre. Her 
scorer vi også flotte karakterer, som er på højde med el-
ler højere end de andre lignende pensionskasser, der er 
medlem af PRI-netværket.

Topkarakter til
vores ansvarlige  
investeringspolitik 

PRI-medlemskab forpligter

Som medlem af Principles for Responsible In-
vestments (PRI) forpligter JØP sig blandt andet 
til at arbejde ud fra en række principper, der har 
til formål at styrke den miljømæssige, sociale og 
administrative ansvarlighed i investeringer.

Læs mere på joep.dk 
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Lejere får miljøvenlig 
delebil
I samarbejde med ejendomsadministrationsselskabet DEAS, E.ON, der 
tilbyder ladeløsninger til elbiler, og delebilsordningen TADAA! har vi op-
rettet en miljøvenlig delebilsordning for lejerne i vores ejendom på Ka-
trinebjergvej i Aarhus. Projektet støtter op om vores generelle fokus på 
miljømæssig ansvarlighed.

”Grønne delebilsordninger blomstrer op i det offentlige rum, og med 
dette pilotprojekt på Katrinebjergvej forsøger JØP at integrere koncep-
tet på det private ejendomsmarked. Det er det første af sin art i DEAS’ 
portefølje, og JØP skal have stor ros for at gå forrest på det her område.”
siger Hans Andersen, energichef, DEAS.

Læs mere på joep.dk 

Lejligheder

@Du h@r noget, vi gerne vil h@' . . . .
. . . . og det er din e-mailadresse 

Vi trækker lod om to vingaver blandt alle 

medlemmer, som har oplyst deres e-mail-

adresse på Min pension senest den 

15. december 2018.

”Skaaat? Har du 
husket at betale 
ekstra ind på
pensionen, så vi 
kan få fradrag?”

Ellers kan du stadig nå det. Lav en 
ekstra indbetaling til din pensions-
ordning, og slip billigere i skat.
 
Gå ind på joep.dk/spariskat2018,  
og læs hvordan.
 
PS. Vi skal modtage din indbetaling 
senest den 27. december.
 
Læs mere på joep.dk

Ekstra indbetaling


